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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-11-22 

Tid:   Onsdagen den 22 november 2023 klockan 08:30-12:15 

Paus klockan 09:35-09:50 

Plats: 
 

 Örestensrummet, kommunhuset i Kinna  

Beslutande:  (S) Ulf Dahlberg 

 (S) Gunnar Nilsson tjänstgör för Helen Eriksson 

 (S) Pauli Kuitunen 

 (S) Anita Lomander §§ 178–184, 186–193 

 (MP) Lars-Olof Sandberg tjänstgör för Anita Lomander (S) § 185 

 (S) Efkan Üstündag 

 (C) Lena Ferm Hansson 

 (C) Stefan Brunander §§ 178–184, 186–193 

 (C) Jessica Carlund tjänstgör för Stefan Brunander § 185 

 (V) Arthur Thiry 

 (M) Tomas Ekberg 

 (M) Tomas Johansson 

 (M) Anders Lilliestam 

 (SD) Peter Flink tjänstgör för Glenn Glansin 

 (SD) Bo Kindström 

 (SD) Mikael Ljunggren 

 (KD) Lars-Inge Andersson 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(S) Agnetha Rodén 

(MP) Lars-Olof Sandberg §§ 178–184, 186–193 

(L) Niclas Svedberg 

(C) Anders Andersson 

(C) Jessica Carlund §§ 178–184, 186–193 

(V) Karin Jageby 

(M) Rolf Skarin 

(SD) Sara Lindwall 

(KD) Nicolette Nadj 
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 Tjänstepersoner 

 Lillemor Berglund 

Andreasson 

Kommundirektör   

 Sara Klaesson Kommunsekreterare  

 Malin Bexell  Förvaltningschef 

samhällsbyggnads-

förvaltningen  

§§ 178–181 

 Victoria Bengtsson Samhällsutvecklings-

chef 

§§ 178–180 

 Julia Lindahl Planarkitekt  §§ 178–179 

 Anders Kristensson Exploateringsingenjör § 180 

 Lars Jönsson Utvecklingsledare  § 180 

 Kerstin Säthil Hållbarhetsstrateg  § 181 

 Lars Landrö  Utredare  §§ 182–183 

 Helena Blomqvist 1:e kommunjurist  § 184 

 Erika Hurtig  Kanslichef §§ 182–184 

 Karin Hydén Biträdande 

kommundirektör  

§§ 185–193 

 Peter Häggqvist Ekonom  § 186 

 Lena Arvidsson  Tillförordnad 

ekonomichef  

§§ 186–190 

 Malin Johnsson Ekonom  §§ 187–190 

 Stefan Gabrielsson Projektledare  § 190 

 Erik Glansin  Verksamhetschef 

teknik-och 

serviceförvaltningen  

§ 190 
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Utses att justera: Tomas Ekberg (M) 

Justeringens plats och tid: Kommunstyrelsens förvaltning, 2023-11-29, klockan 08:00 

 

Underskrifter: 

Sekreterare  §§ 178–193 

Sara Klaesson  

Ordförande 

Ulf Dahlberg (S) 

Justerande 

Tomas Ekberg (M) 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 

2023-11-22, §§ 178–193 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-11-29 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-12-21 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson  
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Innehållsförteckning   

Fastställande av ärendelistan § 178 

Antagande av fördjupad översiktsplan för nordvästra Mark § 179 

Antagande av detaljplan för SKENE 33:1, Ängskolan § 180 

Insatser för skyddsbehövande kvinnor § 181 

Redovisning av obesvarade motioner § 182 

Redovisning av nämndernas beslutade respektive 

obesvarade medborgarförslag 

§ 183 

Revidering av reglemente för barn- och utbildningsnämnden 

avseende ändrade benämningar inom skolan 

§ 184 

Ökad ramtilldelning 2024 till kultur- och fritidsnämnden § 185 

VA-taxa 2024 § 186 

Medfinansiering GC-väg i Torestorp § 187 

Uppföljning av taxa för el vid kommunal laddinfrastruktur § 188 

Förändring av taxa för el vid kommunal laddinfrastruktur § 189 

Månadsrapport till kommunstyrelsen § 190 

Kommundirektören informerar § 191 

Redovisning av delegationsbeslut § 192 

Redovisning av meddelanden § 193 

  



Sida 6(31) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-11-22   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 178/2023    

Fastställande av ärendelistan 

Kommunstyrelsens beslut  

Ärendelistan fastställs med att följande ärende tillförs: 

Förändring av taxa för el vid kommunal laddinfrastruktur  

Beslutsgång  

Ordföranden föreslår följande: 

Ärendet Förändring av taxa för el vid kommunal laddinfrastruktur tillförs 

ärendelistan. 

Förslaget antas.  

_______________ 
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§ 179/2023   Dnr: KS 2013–389 212 

Antagande av fördjupad översiktsplan för nordvästra Mark 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kommunfullmäktige beslutar att anta fördjupning av översiktsplan för Mark 

Nordväst med följande ändring under avsnitt 3. Avvägning av jordbruksmark i 

Fördjupad översiktsplan för Mark Nordväst: 

På de ställen där följande text står: Jordbruksmarken i omgivningen bedöms vara 

tillräckligt stor för att fortsatt jordbruk ska kunna bedrivas, 

Ska det ersättas med: Placeringen och utformningen av området bidrar inte till 

uppsplittrande jordbruksenheter och omlandet anses fortsatt utgöra del av ett 

större sammanhängande jordbrukslandskap. 

Fördjupningen ersätter översiktsplanens ställningstaganden inom den geografiska 

utbredningen och de fördjupade översiktsplanerna för Sätila, Hyssna, Fotskäl och 

komplettering av översiktsplan 90 för Nordvästra Mark slutar att gälla. 

Reservation 

Ledamöternas reservation finns under beslutsgång.  

Ärendet 

I oktober 2013 gav kommunstyrelsen bygg- och miljökontoret i uppdrag att 

upprätta en ny fördjupning av översiktsplan (FÖP) för Mark Nordväst. Arbetet 

pågick i stor utsträckning samtidigt som arbetet med den kommunövergripande 

översiktsplanen som antogs 2017. Översiktsplanen beskriver att fördjupningar 

behöver tas fram för att bryta ner den kommunövergripande översiktsplanens 

strategier och på ett mer konkret sätt ge tydligare vägledning. I arbetet med 

fördjupningen har ambitionen varit hög och pågått under en lång tid för att nu ha 

kommit fram till sista delen i framtagande som är beslut om antagande.  

Planen har reviderats i två förslag som varit öppna för synpunkter enligt plan- och 

bygglagens process för framtagande av nya översiktsplaner. Samrådet var 2018-

11- 05 till 2019-01-28. Under samrådet kom totalt 77 yttranden in. Utställningen 

var 2022-12-01 till 2023-02-01 och där kom ca 60 yttranden in. För tydligare 

beskrivning av dessa tillfällen se samrådsredogörelse och utställningsutlåtande. 

Förslag till fördjupad översiktsplan för Mark Nordväst presenteras i ett 

kartberättelse verktyg som heter storymap och följer Boverkets modell för 

översiktsplaner. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 17 oktober 2023. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 november 2023, § 

256/2023, där följande föreslås: 

Kommunfullmäktige beslutar att anta fördjupning av översiktsplan för Mark 

Nordväst. Fördjupningen ersätter översiktsplanens ställningstaganden inom den 

geografiska utbredningen och de fördjupade översiktsplanerna för Sätila, Hyssna, 

Fotskäl och komplettering av översiktsplan 90 för Nordvästra Mark slutar att gälla. 

Dagens sammanträde 

Planarkitekt Julia Lindahl redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut  

Arthur Thiry (V), med instämmande av Lena Ferm Hansson (C), yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag med följande ändring under avsnitt 3. Avvägning av 

jordbruksmark i Fördjupad översiktsplan för Mark Nordväst: 

På de ställen där följande text står: Jordbruksmarken i omgivningen bedöms vara 

tillräckligt stor för att fortsatt jordbruk ska kunna bedrivas, 

Ska det ersättas med: Placeringen och utformningen av området bidrar inte till 

uppsplittrande jordbruksenheter och omlandet anses fortsatt utgöra del av ett 

större sammanhängande jordbrukslandskap.  

Tomas Johansson (M) föreslår följande: 

Där det i FÖP Nordväst hänvisas till kommunens Riktlinjer för respektavstånd 

mellan djurhållning och bostäder ersätts det med en hänvisning till Boverkets 

Vägledning för planering för och invid djurhållning. 

Följande områden i förslaget till utställningshandling daterat 2022-09-07 läggs till 

och justeras i FÖP Mark Nordväst i enlighet med förvaltningens ursprungliga 

förslag: 

- I Sätila B02, B05 och S02. 

- I Hyssna område B10. 

- I Hajom B30 ändras området till ursprungligt förslag 

- I Almered B40 (södra området närmast Sätila) ändras området till 

ursprungligt förslag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns två olika 

förslag; Arthur Thirys (V) förslag och Tomas Johansson (M) förslag. Ordföranden 

ställer Arthur Thirys (V) förslag mot Tomas Johansson (M) förslag, och finner att 

kommunstyrelsen antar Arthur Thirys (V) förslag. 

Omröstning begärs och verkställs. 

Följande beslutsgång godkänns: ja-röst för bifall till Arthur Thirys (V) förslag, nej-

röst för bifall till Tomas Johanssons (M). Med 8 ja-röster och 7 nej-röster finner 

ordföranden att kommunstyrelsen antar Arthur Thirys (V) förslag. 

 Tjänstgörande Ja Nej Avstår 

(S) Ulf Dahlberg x   

(S) Gunnar Nilsson x   

(S) Pauli Kuitunen x   

(S) Anita Lomander x   

(S) Efkan Üstündag x   

(C) Lena Ferm Hansson x   

(C) Stefan Brunander x   

(V) Arthur Thiry x   

(M) Tomas Ekberg  x  

(M) Tomas Johansson  x  

(M) Anders Lilliestam  x  

(SD) Peter Flink  x  

(SD) Bo Kindström  x  

(SD) Mikael Ljunggren  x  

(KD) Lars-Inge Andersson  x  

     

 Resultat 8 7  

 

Reservation 

Tomas Ekberg (M), Tomas Johansson (M), Anders Lilliestam (M), Peter Flink (SD), 

Bo Kindström (SD), Mikael Ljunggren (SD) samt Lars-Inge Andersson (KD) 

reserverar sig mot beslutet.  

Beslut skickas slutligt till 

Alla kommunala förvaltningar och bolag 

_______________ 
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§ 180/2023   Dnr: KS 2023–268 

Antagande av detaljplan för SKENE 33:1, Ängskolan 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Detaljplan för SKENE 33:1 antas enligt upprättat förslag med stöd av plan- och 

bygglagen (2010:900) 5 kap 27 § 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Bygg- och miljönämnden beslutade den 19 oktober 2023, § 155, att anta 

detaljplanen för SKENE 33:1 och att kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Bygg-och miljönämnden beslutade om granskning den 13 april 2023, § 52. 

Granskningsutställningen genomfördes under perioden 2023-04-28 till 2023-05-23. 

Inkomna yttranden har sammanställts och kommenterats i ett 

granskningsutlåtande. Efter granskningen har justeringar och redaktionella 

ändringar genomförts i planhandlingarna kring dagvatten och vändplats på Per 

Eriksgatan. 

Detaljplanen syftar till att möjliggöra en utbyggnad av Ängskolan. Skolan är byggd 

på 60-talet och har under åren anpassats till dagens verksamhet. Detaljplanen 

innebär en ny- och tillbyggnad av befintlig skola för årskurs 4-9. Syftet är även att i 

samband med utbyggnad skydda befintliga kulturmiljövärden. 

Detaljplanen innebär att befintligt ändamål behålls och offentlig service byggs ut i 

centrala Skene. 

Detaljplanen bedöms vara förenlig med gällande översiktsplan för Marks kommun 

och den fördjupade översiktsplanen för Kinna, Skene, Örby. Detaljplanen bedöms 

inte utgöra betydande miljöpåverkan. 

Det är kommunfullmäktige som beslutar om att anta detaljplanen då den innebär 

kostnader för kommunen och är av större vikt ur allmänhetens synvinkel. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 26 oktober 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 november 2023, § 

257/2023, där följande föreslås: 

Detaljplan för SKENE 33:1 antas enligt upprättat förslag med stöd av plan- och 

bygglagen (2010:900) 5 kap 27 § 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
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Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Anders Kristensson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.   

 

Beslut skickas slutligt till 

Bygg- och miljönämnden  

_______________ 
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§ 181/2023   Dnr: KS 2022–604 

Återrapportering insatser för skyddsbehövande kvinnor 

inklusive inspel från lokala kvinnojouren  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kommunfullmäktige noterar återrapporteringen om insatser för skyddsbehövande 

kvinnor. 

Ärendet 

Genom budgeten 2022–2023 med plan för 2024–2025 gavs Kommunstyrelsen i 

uppdrag att utreda behov av ytterligare insatser för skyddsbehövande kvinnor. 

Individ- och familjeomsorgen erfar att behovet av insatser för skyddsbehövande 

kvinnor inte är stadigt utan varierar stort mellan åren. Sådant som om kvinnan i 

fråga har barn och hur många gör stor påverkan på hur socialförvaltningens 

ekonomi belastas. Bedömningen är att de insatser finns som täcker behoven. 

Utmaningen är att behoven varierar, vilket gör området svårt att planera. 

Kommunen har under flera år genomfört kunskapshöjande insatser för personal 

kring skyddsbehövande kvinnor. Kommunen ger årligen kvinnojouren i Mark ett 

bidrag för att ge skyddsbehövande kvinnor stöd, boende samt för att arbeta med 

informationsspridning och samverkan. 

Ärendet återremitterades från KSAU 2023-05-31, §141 för att kompletteras med  

inspel från Kvinnojouren och Kultur- och fritidsförvaltningen, vilket är tillagt i  

nuvarande version av ärendet. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 18 oktober 2023.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 november 2023, § 

255/2023, där följande föreslås: 

Kommunfullmäktige noterar återrapporteringen om insatser för skyddsbehövande 

kvinnor. 

Dagens sammanträde 

Hållbarhetsstrateg Kerstin Säthil redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.   
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Beslut skickas slutligt till 

-  

_______________   
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§ 182/2023   Dnr: KS 2023–198 

Redovisning av obesvarade motioner 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige   

Förteckning över obesvarade motioner godkänns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Enligt 33 § i arbetsordningen för kommunfullmäktige ska kommunstyrelsen två 

gånger varje år redovisa de motioner som kommunfullmäktige inte har fattat beslut 

om inom ett år från det att motionen väcktes. Redovisningen ska göras på 

kommunfullmäktiges ordinarie sammanträden i juni och december. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsen förvaltnings tjänsteskrivelse, den 5 oktober 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 november 2023, § 

258/2023, där följande föreslås: 

Förteckning över obesvarade motioner godkänns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Utredare Lars Landrö redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.   

 

Beslut skickas till 

-  

_______________   
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§ 183/2023   Dnr: KS 2023–540 

Redovisning av nämndernas beslutade respektive obesvarade 

medborgarförslag 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Berörda nämnders förteckningar över beslutade medborgarförslag godkänns. 

Berörda nämnders förteckningar över obesvarade medborgarförslag som är äldre 

än ett år gamla godkänns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Kommunallagen 6 kap. 34 § anger att ett ärende som väckts genom 

medborgarförslag ska om möjligt handläggas så att kan avgöras inom ett år från 

det att det väcktes i fullmäktige. En nämnd som handlägger sådana ärenden ska 

minst en gång om året informera fullmäktige om de beslut som fattats i ärendena. 

Nämnden ska även informera om de ärenden som inte avgjorts inom den tid som 

anges i första stycket.  

Kommunfullmäktige får denna information i juni och december varje år. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 19 oktober 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 november 2023, § 

259/2023, där följande föreslås: 

Berörda nämnders förteckningar över beslutade medborgarförslag godkänns. 

Berörda nämnders förteckningar över obesvarade medborgarförslag som är äldre 

än ett år gamla godkänns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Utredare Lars Landrö redogör för ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.   

  

Beslut skickas till 

-  

_______________   
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§ 184/2023   Dnr: KS 2023–497 

Revidering av reglemente för barn- och utbildningsnämnden 

avseende ändrade benämningar inom skolan 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Reglementet för barn- och utbildningsnämnden ändras i 1 § på så sätt att vad som 

anges om att barn- och utbildningsnämnden ansvarar för grundsärskola, 

gymnasiesärskola och särskild utbildning för vuxna, ersätts med att nämnden 

ansvarar för anpassad grundskola, anpassad gymnasieskola och anpassad 

utbildning för vuxna.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Skollagen ändrades den 2 juli 2023 på så sätt att benämningarna grundsärskola 

och gymnasiesärskola har ersatts med benämningarna anpassad grundskola 

respektive anpassad gymnasieskola. Även benämningen kommunal vuxenutbildning 

som särskild utbildning har ändrats och benämns numera kommunal 

vuxenutbildning som anpassad utbildning. Reglementet för barn- och 

utbildningsnämnden behöver ändras för att vara i enlighet med vad skollagen 

anger. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 19 oktober 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 november 2023, § 

260/2023, där följande föreslås: 

Reglementet för barn- och utbildningsnämnden ändras i 1 § på så sätt att vad som 

anges om att barn- och utbildningsnämnden ansvarar för grundsärskola, 

gymnasiesärskola och särskild utbildning för vuxna, ersätts med att nämnden 

ansvarar för anpassad grundskola, anpassad gymnasieskola och anpassad 

utbildning för vuxna.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.   

 

Beslut skickas slutligt till 

Barn- och utbildningsnämnden  

_______________   
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§ 185/2023   Dnr: KS 2022–536 

Ökad ramtilldelning 2024 till kultur- och fritidsnämnden 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kultur- och fritidsnämndens ram för 2024 utökas med 600 000 kronor samtidigt 

som budgeterade skatteintäkter ökas med motsvarande belopp med stöd av 

förbättrad skatteprognos. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Reservation 

Ledamöternas reservation finns under beslutsgång.  

 

Jäv 

Anita Lomander (S) och Stefan Brunander (C) anmäler jäv och deltar inte i 

handläggning och beslut i ärendet. För Anita Lomander (S) tjänstgör Lars-Olof 

Sandberg (MP) och för Stefan Brunander (C) tjänstgör Jessica Carlund (C).  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 november 2023, § 

256/2023, där följande föreslås: 

Kultur- och fritidsnämndens ram för 2024 utökas med 600 000 kronor samtidigt 

som budgeterade skatteintäkter ökas med motsvarande belopp med stöd av 

förbättrad skatteprognos. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ulf Dahlberg (S) informerar om att Bästa Mark önskar utöka kultur- och 

fritidsnämndens ram för 2024 med 600 000 kronor för att kompensera för 

reducerade statsbidrag till studieförbunden. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Ekberg (M), Lars-Inge Andersson (KD), Mikael Ljunggren (SD), Anders 

Lilliestam (SD) och Tomas Johansson (M) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

 

Gunnar Nilsson (S), Pauli Kuitunen (S), Lars-Olof Sandberg (MP), Efkan Üstündag 

(S), Lena Ferm Hansson (C), Jessica Carlund (C) och Arthur Thiry (V) yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 

Ordföranden sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns två olika 

förslag; bifall till arbetsutskottets förslag och avslag till arbetsutskottets förslag. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra, och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 

Omröstning begärs och verkställs. 

Följande beslutsgång godkänns: ja-röst för bifall till arbetsutskottets förslag, nej-

röst för avslag till arbetsutskottets förslag. Med 8 ja-röster och 7 nej-röster finner 

ordföranden att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

 Tjänstgörande Ja Nej Avstår 

(S) Ulf Dahlberg x   

(S) Gunnar Nilsson x   

(S) Pauli Kuitunen x   

(MP) Lars-Olof Sandberg x   

(S) Efkan Üstündag x   

(C) Lena Ferm Hansson x   

(C) Jessica Carlund x   

(V) Arthur Thiry x   

(M) Tomas Ekberg  x  

(M) Tomas Johansson  x  

(M) Anders Lilliestam  x  

(SD) Peter Flink  x  

(SD) Bo Kindström  x  

(SD) Mikael Ljunggren  x  

(KD) Lars-Inge Andersson  x  

     

 Resultat 8 7  

 

Reservation 

Tomas Ekberg (M), Tomas Johansson (M), Anders Lilliestam (M), Peter Flink (SD), 

Bo Kindström (SD), Mikael Ljunggren (SD) samt Lars-Inge Andersson (KD) 

reserverar sig mot beslutet.  

Beslut skickas slutligt till 

Kultur- och fritidsnämnden 

________________ 

 

  



Sida 20(31) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-11-22   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 186/2023   Dnr: KS 2022–536 

VA-taxa 2024 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

VA-taxan höjs 2024 med 7,0 procent jämfört med 2023 års nivå.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Reservation 

Ledamöternas reservation finns under beslutsgång.  

Ärendet 

Teknik- och servicenämnden beslutade den 12 oktober 2023, § 166/2023, att höja 

VA-taxan med 7,0 procent 2024, från 2023 års nivå. Sedan tidigare finns ett beslut 

från kommunfullmäktige, den 15 juni, § 119/2023, att höja taxan med 5,0 procent. 

Den ytterligare höjningen med två procentenheter hjälper till att stärka VA-

verksamhetens ekonomi 2024 med 1,6 mnkr.   

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 6 november 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 november 2023, § 

281/2023, där följande föreslås: 

VA-taxan höjs 2024 med 7,0 procent jämfört med 2023 års nivå.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ekonom Peter Häggquist redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena ferm Hansson (C) och Stefan Brunander (C) yrkar bifall till arbetsutskottets 

förslag.  

Arthur Thiry (V) föreslår följande: 

VA-taxan höjs 2024 med 9,0 procent jämfört med 2023 års nivå.  

Tomas Ekberg (M), med instämmande av Bo Kindström (SD), föreslår följande: 

VA-taxan höjs 2024 med 5,0 procent jämfört med 2023 års nivå.  
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Beslutsgång 

Ordföranden sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns tre olika 

förslag; arbetsutskottets förslag, Arthur Thirys (V) förslag och Tomas Ekbergs (M) 

förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra, och finner att 

kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Omröstning begärs och verkställs. 

Ordföranden meddelar att bifall till arbetsutskottets förslag är huvudförslag. 

Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 

1. Arthur Thirys (V) förslag ställs mot Tomas Ekbergs (M) förslag för att utse 

motförslag till huvudförslaget. 

2. Arbetsutskottets förslag ställs mot det förslag som kommunstyrelsen utser 

till motförslag. 

Ja-röst för bifall till arbetsutskottets förslag och nej-röst för det förslag som 

kommunstyrelsen utser till motförslag. 

Ordföranden ställer Arthur Thirys (V) förslag mot Tomas Ekbergs (M) förslag, och 

finner att kommunstyrelsen utser Tomas Ekbergs (M) förslag till motförslag. 

Omröstningsresultat 

Med 7 ja-röster för bifall till arbetsutskottets förslag och 7 nej-röster för bifall till 

Tomas Ekbergs (M) förslag får ordföranden en utslagsröst, och finner att 

kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. Vid omröstningen avstod en 

ledamot från att rösta. 

 Tjänstgörande Ja Nej Avstår 

(S) Ulf Dahlberg x   

(S) Gunnar Nilsson x   

(S) Pauli Kuitunen x   

(S) Anita Lomander x   

(S) Efkan Üstündag x   

(C) Lena Ferm Hansson x   

(C) Stefan Brunander  x   

(V) Arthur Thiry   x 

(M) Tomas Ekberg  x  

(M) Tomas Johansson  x  

(M) Anders Lilliestam  x  

(SD) Peter Flink  x  

(SD) Bo Kindström  x  

(SD) Mikael Ljunggren  x  

(KD) Lars-Inge Andersson  x  

     

 Resultat 7 7  
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Reservation 

Tomas Ekberg (M), Tomas Johansson (M), Anders Lilliestam (M), Peter Flink (SD), 

Bo Kindström (SD), Mikael Ljunggren (SD) samt Lars-Inge Andersson (KD) 

reserverar sig mot beslutet.  

Protokollsanteckning, Arthur Thiry (V): 

Kommunalt VA (vatten och avlopp) finansieras genom avgifter, även kallade taxor. 

Enligt Lagen om allmänna vattentjänster måste dessa avgifter vara rättvisa och 

rimliga, baserade på principen om självkostnad och redovisas separat från 

kommunens övriga ekonomi.  

På grund av ökade driftkostnader, såsom el- och kemikaliekostnader, samt högre 

kapitalkostnader för investeringar, behöver VA-taxan höjas med cirka 9% inför 

2024. Detta beror på behovet av att utveckla infrastrukturen och förbättra 

ledningsnätet och VA-verket (vatten- och avloppsverket), vilket kommer att kräva 

extra resurser under flera år framöver.  

Under de kommande åren kommer Teknik- och serviceförvaltningen att fortsätta 

genomföra stora investeringar. Detta inkluderar fortsatt utbyggnad av nya VA-

områden, uppförande av ett nytt reservvattenverk och omfattande renovering 

av Skene avloppsreningsverk. Verksamheten följer vatten- och 

avloppsförsörjningsplanen som antogs 2020. Trots att vissa VA-utbyggnader redan 

har genomförts, krävs det betydande resurser för att slutföra planen.  

När det gäller möjligheten att täcka det förväntade underskottet inom VA-

verksamheten med skattepengar anser jag att det inte är möjligt.  

Beslut skickas slutligt till 

Teknik- och serviceförvaltningen  

_______________ 

  

https://www.google.com/search?q=VA
https://www.google.com/search?q=VA
https://www.google.com/search?q=VA
https://www.google.com/search?q=Teknik-%20och%20servicef%C3%B6rvaltningen
https://www.google.com/search?q=VA
https://www.google.com/search?q=Skene%20avloppsreningsverk
https://www.google.com/search?q=VA
https://www.google.com/search?q=VA
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§ 187/2023   Dnr: KS 2023–265 

Medfinansiering GC-väg i Torestorp 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunen fattar beslut om att teckna avtal om medfinansiering av GC-vägen i 

Torestorp under förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut om finansiering. 

Utgiften för medfinansiering uppskattas till 10–13 mnkr. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Kommunen beslutar att finansiera medfinansieringen med årets driftmedel som en 

kostnad i resultaträkningen om det finns utrymme i 2023 års bokslut. Om 

kostnaden inte är möjlig att finansiera via resultatet beslutar kommunen att 

medfinansieringen redovisas som ett bidrag till infrastruktur med upplösning under 

5 år vilket innebär att kostnaden fördelas med enhetliga belopp under 2023–2027. 

Då avtalets undertecknande styr vilket år kommunens kostnad uppstår alternativt 

när upplösningen av bidrag till infrastruktur påbörjas kan tiden förskjutas med ett 

år till 2024. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Västra Götalands regionstyrelse har beslutat om prioriterade cykelvägar där bland 

annat utbyggnad av gång- och cykelväg i Torestorp ingår. Om kommunen tecknar 

medfinansieringsavtal står regional infrastrukturplan för 100 procent av 

vägplanekostnader och produktionskostnader fördelas 50 procent vardera mellan 

kommun och regional infrastrukturplan. I den av kommunfullmäktige antagna 

trafiksäkerhetsplanen för Marks kommun finns GC-väg i Torestorp upptagen med 

prioritet 1. Teknik- och servicenämnden har behandlat frågan och ser behov av att 

prioritera sträckan men saknar driftsmedel för kostnaden som uppskattas till cirka 

10–13 mnkr.  överlämnas till kommunstyrelsen för ställningstagande. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 6 november 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 november 2023, § 

280/2023, där följande föreslås: 

Marks kommun avser teckna medfinansieringsavtal med Trafikverket avseende den 

av regionen prioriterade cykelvägen i regional transportinfrastrukturplan sträckan 

Skolbacken - Solbergavägen i Torestorp. 

Kostnad för medfinansiering, 8,45 mnkr, omhändertas i budgetprocessen       

2025–2026. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
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Dagens sammanträde 

Tillförordnad ekonomichef Lena Arvidsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande: 

Kommunen fattar beslut om att teckna avtal om medfinansiering av GC-vägen i 

Torestorp under förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut om finansiering. 

Utgiften för medfinansiering uppskattas till 10–13 mnkr. 

Kommunstyrelsens fattar slutligt beslut. 

Kommunen beslutar att finansiera medfinansieringen med årets driftmedel som en 

kostnad i resultaträkningen om det finns utrymme i 2023 års bokslut. Om 

kostnaden inte är möjlig att finansiera via resultatet beslutar kommunen att 

medfinansieringen redovisas som ett bidrag till infrastruktur med upplösning under 

5 år vilket innebär att kostnaden fördelas med enhetliga belopp under 2023–2027. 

Då avtalets undertecknande styr vilket år kommunens kostnad uppstår alternativt 

när upplösningen av bidrag till infrastruktur påbörjas kan tiden förskjutas med ett 

år till 2024. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Tomas Ekberg (M), Lars-Inge Andersson (KD), Peter Flink (SD), Bo Kindström (SD) 

samt Arthur Thiry (V) yrkar bifall till Lena Ferm Hanssons (C) förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Lena Ferm Hanssons (C) 

förslag, och finner att så sker.   

 

Beslut skickas slutligt till 

Teknik-och servicenämnden  

_______________ 
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§ 188/2023   Dnr: KS 2022–536 

Uppföljning av taxa för el vid kommunal laddinfrastruktur 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige   

Uppföljning av taxa för el vid kommunal laddinfrastruktur noteras. 

Kommundirektörens uppdrag om fördjupad analys av taxan anses avslutat. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Inför 2023 infördes en avgift för elförbrukningen i samband med laddning av fordon 

vid kommunal laddinfrastruktur. Avgiften är 2023 ca: 2,50 kr per kWh exklusive 

moms vilket ger ett pris för konsument om ca: 3 kr per kWh. 

I kommunfullmäktiges beslut om taxor och avgifter för 2024, §119/2023, fick 

kommundirektören i uppdrag att återkomma med en fördjupad analys av avgiften. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 oktober 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 november 2023, § 

263/2023, där följande föreslås: 

Uppföljning av taxa för el vid kommunal laddinfrastruktur noteras. 

Kommundirektörens uppdrag om fördjupad analys av taxan anses avslutat. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Tjänsteförättande ekonomichef Lena Arvidsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta arbetsutskottets förslag, och 

finner att så sker.   

 

Beslut skickas slutligt till 

-  

_______________ 
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§ 189/2023   Dnr: KS 2022–536 

Förändring av taxa för el vid kommunal laddinfrastruktur 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Taxa för el vid kommunal laddinfrastruktur fastställs till 5 kr per kWh inklusive 

moms från och med 1 januari 2024. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Reservation 

Ledamöternas reservation finns under beslutsgång.  

Dagens sammanträde 

Ordföranden redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Ulf Dahlberg (S) föreslår följande: 

Taxa för el vid kommunal laddinfrastruktur fastställs till 5 kr per kWh inklusive 

moms från och med 1 januari 2024. 

Tomas Ekberg (M) föreslår följande: 

Taxa för el vid kommunal laddinfrastruktur fastställs till 6 kr per kWh inklusive 

moms från och med 1 januari 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns två förslag; 

Ulf Dahlbergs (S) förslag och Tomas Ekbergs (M) förslag. Ordföranden ställer 

förslagen mot varandra, och finner att kommunstyrelsen antar Ulf Dahlbergs (S) 

förslag. 

Reservation 

Tomas Ekberg (M), Tomas Johansson (M), Anders Lilliestam (M), Peter Flink (SD), 

Bo Kindström (SD), Mikael Ljunggren (SD) samt Lars-Inge Andersson (KD) 

reserverar sig mot beslutet.  

Beslut skickas till 

-  

_______________   
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§ 190/2023   Dnr: KS 2023–13 

Månadsrapport till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut  

Informationen noteras.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen ges varje månad, som inte sammanfaller med behandling av 

ordinarie uppföljningar, en presentation av kommunens ekonomiska utveckling, 

koncernens finansiella ställning och en uppföljning av pågående större 

investeringsprojekt. 

Dagens sammanträde 

Ekonom Malin Johnsson redogör för budgetuppföljning för kommunstyrelsens per 

31 oktober.  

Tillförordnad ekonomichef Lena Arvidsson redogör för budgetuppföljning för Marks 

kommun per 31 oktober.  

Projektledare Stefan Gabrielsson redogör enligt följande: 

- Byggnation av Skene förskola följer tidplanen. Överlämning av färdig 

förskola är juni/juli 2024.  

- Byggnation av Skeneskolan följer tidplanen. Överlämning av färdig förskola 

är juni 2024.   

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________   
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§ 191/2023   Dnr: KS 2023–139 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut  

Informationen noteras.  

Ärendet 

Kommundirektör Lillemor Berglund Andreasson informerar om följande: 

Kommunens tjänstefordon, vilket innefattar personbilar och lätta lastbilar. År 2021 

fanns det 261 tjänstebilar, år 2022 fanns det 264 tjänstebilar och år 2023 finns det 

totalt 272 tjänstebilar. Prognos för år 2024 är totalt 270 tjänstebilar.    

Den 8 november 2023 var det presidieträff mellan Varbergs kommun och Marks 

kommun. Fokus på träffen var infrastruktur, destination samt civil beredskap. 

Den 9 november 2023 genomförde kommunalråden Ulf Dahlberg och Tomas Ekberg 

ett företagsbesök på Viskadalens produktion i Horred. Den 30 november 2023 är 

det inplanerad ett företagsbesök på Hans K.  

Den 10 november 2023 var det fokus-dag med Boråsregionen.   

Under hösten 2023 är det inplanerat tre möten tillsammans med byalagen i Marks 

kommun. Det första mötet ägde rum den 15 november, och de andra två är 

inplanerade till den 22 november samt den 29 november. 

Den 21 november 2023 var det näringslivsråd i Marks kommun. Fokus på rådet var 

platsutveckling för Kinna centrum, aktiviteter som pågår samt utkast till 

näringslivsprogram.  

Den 23–24 november 2023 är det kommundirektörskonferens med Sveriges 

Kommun och Regioner (SKR). Kommundirektören deltar som representant för 

Boråsregionens Sjuhärads kommunalförbund. Fokus på konferensen är 

kompetensförsörjning, civilt försvar samt digitalisering.  

Den 28 november 2023 har Länsstyrelsen Västra Götaland bjudit in till 

”Krissamverkan Västra Götaland 2023” som är en årlig konferens. I år är temat 

Tillsammans bygger vi civil beredskap. 

Den 29 november 2023 är det möte med Högskolan i Borås i Rydal, där det är 

fokus på att öka samarbetet med högskolan.  

VästKoms verkställande direktör Erik Lindskog avslutar sin tjänst den 15 december 

2023. Pågående ärenden inom VästKom är naturbruksavtal, HSL-avtal, 

vårdinformationssystemet Millenium, samt Färdplan God och Nära vård.  



Sida 29(31) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-11-22   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

Internt i kommunorganisationen är det stort fokus på leverans av uppdrag, 

omställningar och anpassningar för att få budget i balans år 2024. Det pågående 

arbetsmiljöarbetet signalerar högt förändringstryck och att vi behöver säkerställa så 

att arbetsmiljön är bra samtidigt som vi genomför förändringar. 

Marks kommun har en intern podd som presenterar aktuella ämnen som till 

exempel trygghet och civil beredskap, kommunens värdegrund och 

tillsammansarbete, samt kärnverksamheten. Podden går att lyssna på via 

intranätet, LinkedIn och Spotify.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________   
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§ 192/2023 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisningen av delegationsbeslut godkänns. 

Delegationsbeslut Delegat  Datum Diarienummer 

Ledningsrättsavtal Exploateringsingenjör  2023-10-16 KS 2023-535-1 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-10-16 KS 2022-575-4 

Uppsägning av arrende Exploateringsingenjör 2023-10-16 KS 2023-520-2 

Uppsägning av arrende Exploateringsingenjör 2023-10-16 KS 2023-510-1 

Direktupphandling studieresa Inköpschef 2023-10-20 KS 2023-188-1 

Avvisning av medborgarförslag 

om upprustning av stigar på 

Byaberget Fritsla 

Kommunsekreterare 2023-10-20 KS 2023-10-89 

Arrendeavtal Exploateringsingenjör 2023-10-23 KS 2023-331-1 

Markupplåtelseavtal Exploateringsingenjör 2023-10-23 KS 2023-186-4 

Överenskommelse om 

ledningsrätt 

Exploateringsingenjör 2023-10-26 KS 2023-552-1 

Flaggning i solidaritet med 

Ukraina 

Kommundirektör 2023-11-02 KS 2023-105-2 

Anskaffning leasingfordon Förvaltningschef 2023-11-02 KS 2023-5-8 

Servitutsavtal Exploateringsingenjör 2023-11-06 KS 2023-564-1 

 

_______________   



Sida 31(31) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2023-11-22   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 193/2023 

Redovisning av meddelanden 

Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av meddelanden godkänns.  

A) KF § 175/2023 Fyllnadsval av ersättare i kommunstyrelsen (MP) 

B) Ksau § 240/2023 Svar på förfrågan om kommuntal, andelstal och fördelningstal 

samt fråga om ökat flyktingmottagande 

C) BMN § 108/2023 Kalkning 2023 

D) SN § 115 Verksamhetsuppföljning vad avser ekonomi och följetal per september 

2023 

E) Boråsregionen Direktionsprotokoll 2023-09-29 

F) Boråsregionen Direktionsprotokoll 2023-10-20 

G) Boråsregionen Yttrande trafikförsörjningsprogrammet 2022 

H) Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund Protokoll 2023-10-13 

I) Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund Delårsrapport 2023-08-31 

J) Rapport Ej verkställda beslut Socialnämnden kvartal 3 2023 

K) Rapport Ej verkställda beslut Omsorgsnämnden kvartal 3 2023 

L) Protokollsutdrag från styrelsen för Södra Älvsborgs Sjukhus sammanträde 2023-

10-27 - Lägesrapport Projekt Skene Närsjukhus oktober 2023 

M) Lägesrapport Projekt Skene Närsjukhus oktober 2023 

 

_______________ 


